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فريدون  حسن 

وقتی المپیک برایمان مهم نیست 
این روزها تا دلتان بخواهد خبر از فوتبال و حواشی آن به گوش می رسد. 
اتفاقاتی که تمامی ندارد و هر کس سعی دارد حرف خود را به کرسی 

بنشاند و ثابت کند که حق با اوست. 
در میان این همه هیاهو انتخابات کمیته ملی المپیک هم برگزار ش��د 
و برخی انتصاب ه��ا نیز صورت گرفت. انتصاب های��ی که البته حرف و 
حدیث های زیادی به همراه داشت از جمله انتصاب دبیرکل کمیته ملی 
المپیک! اما آنچه از تمام این مسائل مهم تر است اینکه ورزش ایران سال 

حساس کسب سهمیه المپیک را پیش رو دارد.
ورزش کشور این روزها چنان درگیر حواشی خودساخته فوتبال است 
که گویا چیزی جز آن وجود ندارد. همین حالا قهرمانان و مدال آوران 
پارالمپیک نگران آینده هستند. نگران کس��ی که قرار است جانشین 
محمود خسروی وفا در کمیته ملی پارالمپیک شود. همین حالا تیم های 
کشتی فرنگی و آزاد ایران مسابقات مهم جهانی صربستان را پیش رو 
دارند، اما حال و هوای ورزش ایران اینقدر فوتبال زده شده که اصلًا کسی 

توجهی به این مسائل ندارد.
پیش از این هم اینگونه بوده، اما گویا قرار نیست اوضاع آنچنان که باید 
اصلاح شود و حداقل کمی هم به بقیه رش��ته ها توجه کنند. هیاهوی 
فوتبال دیر یا زود فروکش می کند و آن وقت اس��ت که باز هم ش��اهد 
انتقادهای قهرمانان و مدال آوران ورزش کش��ور خواهیم بود. از همان 
حرف هایی که همیشه مطرح بوده بابت دیده نشدن و کمبود امکانات و 

اهمیت ندادن به بقیه رشته ها.
امسال سال کسب سهمیه المپیک اس��ت. لازم به یادآوری نیست که 
المپیک بزرگ ترین آوردگاه ورزش جهان است،  جایی به مراتب مهم تر 
از جام جهانی که ما در آن هیچ نتیجه ای نخواهیم گرفت و فقط می رویم 
که ناممان در بین 32 کشور نهایی باشد، نتیجه چه می شود اصلًا مهم 

نیست، حتی اگر تحقیر به همراه داشته باشد. 
المپیک اما برای ما باید معنای دیگری داشته باشد، جایی که خاطرات 
خوبی از آن داریم، جایی که با پخش سرود کشورمان و به اهتزاز درآمدن 
پرچم ایران خاطرات فراموش نشدنی داریم و هر بار هم احساس غرور 

کرده ایم.
امسال سال کسب سهمیه برای حضوری پررنگ و پرقدرت در چنین 
آوردگاهی است، اما گویا اینجا و در ایران کسی حواسش به المپیک و 
پارالمپیک نیست. جالب اینکه حتی خود مسئولان کمیته هم چندان 
به آن اهمیت نمی دهند و این را می ت��وان از برخی انتصاب ها متوجه 
ش��د، برخی مدیران امتحان پس داده در کش��ور که در سوابق ش��ان 
جز س��وءمدیریت دیده نمی شود حالا قرار اس��ت برای المپیک ایران 
برنامه ریزی کنند و این یعنی فاجع��ه. یعنی اینکه المپیک حتی برای 
کمیته ملی المپیک هم مهم نیست و طبیعی است در چنین هیاهو و 
آشفته بازاری فوتبال باشد که به چشم بیاید و مثل همیشه همه چیز را 

برای خودش بالا بکشد.
ورزش کشور با این نوع نگاه و این مدیران به جایی نخواهد رسید. مدیران 
فوتبال زده و مدیرانی که حتی در ورزش هم سابقه خوبی ندارند و فقط با 

لابی گری و زد و بند است که از کرسی به کرسی دیگر می نشینند.
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ورزشکاران ایران زیر پرچم المپیک!
نشس��ت خبری وزیر ورزش صبح دیروز با حضور رسانه ها برگزار 
شد. حمید سجادی در این نشس��ت در اظهارنظری تأمل برانگیز 
گفت: »از کمیته بین المللی المپیک مج��وز گرفته ایم تا اگر یک 
رشته یا فدراس��یون با تعلیق روبه رو شد ورزش��کار ایرانی بتواند 
با پرچم المپیک در مس��ابقات ش��رکت کند و همین مسئله در 

مسابقات جهانی صدق می کند.«

نگران رفتن خسروی وفا هستیم
زهرا نعمتی، قهرمان پارالمپیک کش��ورمان در خصوص نگرانی 
ورزشکاران پارالمپیک از رفتن خس��روی وفا گفت: »قبلًا در این 
مورد صحبت کردم. این مس��ئله دغدغه و نگرانی ما هم هس��ت. 
فراز خوبی در سال گذشته دیدیم و اتفاقات خوبی در بخش های 
مختلف پارالمپیک افت��اد. امیدواریم هر ف��رد دیگری که قبول 
مسئولیت می کند همچنان اوج پارالمپیک را ببینیم و ورزشکاران 

با مدیریت خوب قله های افتخار را فتح کنند.«

به نتایج کشتی خوشبین هستم
محسن کاوه، مدیر تیم های ملی کش��تی می گوید هم برای تیم 
آزاد و هم فرنگی به کسب بالاترین سکوی تیمی جهان در بلگراد 

خوشبین است. 
وی عنوان می کند: »امیدوارم بچه ها خوب بدرخشند و به نوعی 
موفقیت هایی را که تیم های نوجوانان و جوانان فرنگی و جوانان 
آزاد به دس��ت آوردند تکمیل کنند. ما خیلی امیدوار به موفقیت 
هر دو تیم کشتی آزاد و فرنگی بزرگسالانمان هستیم که مردم باز 

هم خوشحال شوند.«

از توافقات کامل تا وعده حضور تا پایان هفته

کی روش برای بدرقه اسکوچیچ می آید!
کمتر کسی است که نداند نخستین جلسه هیئت رئیسه فدراسیون 

شمیم رضوان 
فوتبال بعد از بازگشت تاج برای روشن شدن تکلیف نیمکت تیم       چهره

ملی برگزار شد. صدای پای کی روش درست بعد از پیروزی تاج در 
انتخابات فدراسیون فوتبال بود که به گوش رسید. این تنها برنامه انتخاباتی تاج بود که خیلی زود 
برای روشن ش��دن تکلیف آن با هیئت رئیسه جلسه گذاش��ت، آن هم در شرایطی که اسکوچیچ 
بی تفاوت به شرایط مبهمی که برای ادامه حضورش در تیم ملی فوتبال ایران دارد، دوشنبه راهی 
ورزشگاه دستگردی شد و به همراه دستیارانش مصاف هوادار- پرسپولیس را به تماشا نشست، در 
حالی که بعید بود نداند یک روز بعد هیئت رئیسه در خصوص وضعیت او و نحوه بازگرداندن کی روش 
به شور و مشورت می نش��یند. پنهان کردن اتفاقات فدراسیون فوتبال کار ساده ای نیست و طولی 
نکشید که بعد از مکالمه تاج با کی روش بسیاری در جریان ریز صحبت های انجام شده با مرد پرتغالی 
قرار گرفتند. مربی که هشت سال روی نیمکت ایران نشست و حضور در دو جام جهانی 2014 و 
2018 را با یوزهای ایرانی تجربه کرد، اما بعد از عدم نتیجه گیری در جام ملت های قبلی راهش از 
ایران جدا شد تا تیم ملی برخلاف دو صعود قبلی حضورش در جام جهانی قطر با حواشی بسیاری 
توأم باشد. حالا اما یک بار دیگر قرار است سکان هدایت تیم ملی به دست کی روش سپرده شود، اما 
نه طولانی مدت. توافقات این بار گویی چهار ماه است، ماهی 50 هزار یورو و تا پایان بزرگ ترین رویداد 
فوتبالی دنیا  که کمتر از سه ماه تا آغاز آن زمان باقی مانده است. اصولی اما در شرایطی منکر هرگونه 
بحثی در خصوص کی روش در جلسه هیئت رئیسه می ش��ود و ادعا می کند عمده بحث ها درباره 
گزارش هایی از بخش های مختلف فدراسیون مانند اداری و تیم ملی بود و مواردی که نیاز به مصوبه 
هیئت رئیسه داشت که بعید است اردوی پیش رو با حضور 
اسکوچیچ همراه باشد. سخنگوی فدراسیون سعی دارد 
با منحرف کردن افکار عمومی و مطرح کردن مسائلی 
دیگر اندکی جو را آرام کند، اما دیگر تقریباً بر همگان 
مسجل ش��ده اردوی اتریش و برگزاری بازی های 
دوستانه با  اروگوئه و سنگال بدون حضور اسکوچیچ 

و با همراهی کی روش برگزار خواهد شد. 
فدراس��یون گویا در نظر دارد تا امضای قطعی قرارداد 
چراغ خاموش حرک��ت کند، اما دیگ��ر کار از کار 
گذشته و بازگشت کی روش تا پایان هفته 
نه فقط نقل محافل ورزشی شده که بحث 
در این خصوص را می توان از زبان مردم 
در کوچه و خیابان هم شنید. داستان 
کی روش خیلی وقت است که دیگر 
محرمانه نیست، اما فدراسیون کی 
قرار است به طور شفاف و واضح 
در این مورد اطلاع رس��انی و 
تکلیف اسکوچیچ را مشخص 
کند، چیزی اس��ت که شاید 

تنها خود تاج می داند.

هفته پنج�م رقابت های لیگ برتر ه�م خالی از 
حاش�یه های داوری نبود. درس�ت در روزهایی 
ک�ه فدراس�یون س�رگرم ایج�اد تغیی�رات در 
کادر فنی تیم ملی اس�ت، پرس�پولیس جایگاه 
خ�ود را در ص�در ج�دول تثبی�ت می کن�د، 
آن ه�م لا ب�ه لای اعت�راض  ب�ه خال�ی ب�ودن 
س�کوهای برخ�ی ورزش�گاه ها و داوری های�ی 
ک�ه ص�دای هم�ه تیم ه�ا را درآورده اس�ت!

    
 کلین ش��یت بیرو بیش از چهار هفته دوام نیاورد و 
پنالتی پرحرف و حدیث بیژن حیدری قفل دروازه 
او را ب��از کرد. با ای��ن وجود سرخپوش��ان پایتخت 
پروژه انتقامی خود را به خوبی پیش بردند و بعد از 
کسب پیروزی مقابل آلومینیوم اراک و نفت آبادان، 
تیم هایی که فصل قبل با شکست دادن پرسپولیس 
دست این تیم را از جام کوتاه کرده بودند، هوادار را 
هم با نتیجه ای پرگل از س��د راه برداش��تند. تیمی 
که فصل گذش��ته در هر دو بازی رفت و برگش��ت 
پرسپولیس را با تس��اوی متوقف کرد، اما این بار در 
دستگردی توان مقابله با یاران یحیی را نداشت و با 
قبول شکست 3 بر یک در ورزشگاه خالی از جمعیت، 
نقش مؤثری در تثبیت صدرنش��ینی سرخپوشان 
داشت. تیمی که فصل قبل قهرمانی را مفت از دست 
داد، اما امیدوار اس��ت با تغییراتی که ایجاد کرده، 
بتواند ناکامی گذشته را جبران کند. تیم یحیی این 
هفته بازی قابل قبولی را به نمایش گذاشت، خصوصاً 
که لوکادیا، مهاجم هلندی پرسپولیس نیز موفق به 
گلزنی ش��د و بازی با نتیجه پرگل به پایان رسید تا 

اندکی از انتقادها به تی��م یحیی، به خصوص ضعف 
خط حمله آن کاسته شود.

    
اما درست در ش��بی که پرسپولیس س��ومین برد 
پی در پی این فصل را دشت کرد، سپاهان با تساوی 
مقابل ذوب آهن در دربی اصفهان فاصله اش با صدر 
جدول بیشتر ش��د. حال آنکه بعد از شروع باشکوه 
سپاهان بسیاری زردپوش��ان اصفهانی را نخستین 
مدعی این فصل می دانس��تند، اما س��پاهان بعد از 
قبول تساوی مقابل گل گهر دیگر روی خوش ندید، 
به طوری که هفته قبل برابر فولاد تن به شکست داد 
و این هفته نیز مقابل ذوب آهن نتیجه ای بهتر است 

تساوی به دست نیاورد. 
    

فولاد اما برخلاف هفته گذشته نتواست در مصاف با 
مس رفسنجان امتیاز کامل بازی را از آن خود کند و 
در شبی که داور برای دقایقی بازی را متوقف کرده 
بود به تس��اوی رضایت داد. دقیقه 64 دیدار فولاد 
و مس بود که حس��ن اکرمی، داور مسابقه به دلیل 
احساس ناامنی و پرتاب مواد محترقه در ورزشگاه، 
مسابقه را متوقف و تیم ها را روانه راهروی ورزشگاه 
کرد. اتفاقی که اگرچه با اعتراض نکونام به مسئولان 
برگزار کننده مسابقات همراه بود، اما خیلی زود رفع 
و رجوع ش��د تا داور تصمیم به ادام��ه بازی بگیرد، 
ولی به زعم گرشاس��بی، مدیرعامل سرخپوش��ان 
خوزس��تانی آنچه باعث رخ دادن این اتفاق ناگوار 
ش��د، تصمیمات عجیب داور بود: »نمی دانم اس��م 
س��رعت بازی را خواباندن و با غضب رفتار کردن 

نس��بت بازیکنان یک تیم را چه بگذارم. نمی توان 
گفت داور ب��ه عمد ای��ن کارها را ک��رده، اما وقتی 
روی مخ بازیکنان، کادر فنی فولاد و کل استادیوم 
رفت، پدرمان درآمد تا توانستیم وضعیت را کنترل 
کنیم.« خوش��بختانه اعتراض نامتعارف هواداران 
حادثه آفرین نشد، اما نمی توان از نقش داوری ها هم 

در ملتهب کردن جو ورزشگاه ها فاکتور گرفت!
    

قلعه نویی که هفته گذش��ته از عهده مس برنیامد 
و دربی کرمان را هم با تس��اوی به پای��ان برد، این 
هفته ب��ا جبران ماف��ات مقابل ملوان ن��ه فقط این 
تیم را به قعر جدول تبعید کرد ک��ه خود را به بیخ 
گوش پرس��پولیس در صدر جدول رس��اند و حالا 
تنها دو امتیاز تا صدرنش��ینی فاصله دارد، اما حتی 
حفظ جایگاه دوم جدول هم کار س��اده ای نیست 
وقتی فولاد به رغم تساوی مقابل مس با تفاضل گل 
کمتر نسبت به تیم قلعه نویی در رده سوم قرار دارد 
و کوچک ترین لغزش��ی از س��وی گل گهر می تواند 
جایگاه این تی��م را در اختیار ش��اگردان نکونام یا 
حتی س��پاهان و نفت مسجدس��لیمان ب��ه عنوان 
دیگر مدعیان قرار دهد و این کار سرمربی کارکشته 
نماینده سیرجان را سخت خواهد کرد، خصوصاً که 
گل گهر فصل قبل هم با وجود هزینه بسیار نتیجه ای 

را که باید کسب نکرد!
    

دربی خوزستان یکی از بازی های دیدنی هفته پنجم 
بود. مصاف نفتی های آبادان و مسجدسلیمان که با 
برتری میهمان، آن هم در پی یک کامبک زیبا همراه 

بود. برزیلی های آبادان خیلی زود به گل رس��یدند 
و می توانس��تند با حفظ نتیجه خود را تا میانه های 
جدول بالا بکش��ند، اما مهاجری اجازه نداد هلاوت 
این برتری تا پایان بازی برای نفتی های میزبان باقی 
بماند. مهاجری که به واسطه عملکرد درخشانش در 
بقای نفت مسجدس��لیمان در لیگ برتر امسال هم 
در جمع زردپوش��ان ماندگار ش��د تا به اینجای کار 
به وعده ای که داده،  عمل کرده اس��ت. اگرچه هنوز 
برای قضاوت زود است، اما نمی توان از عملکرد نفت 
مسجدسلیمان طی این پنج هفته به سادگی عبور 
کرد، خصوصاً که نماینده شهر اولین ها در پایان هفته 
پنجم در جایگاه پنجم جدول قرار گرفت، آن هم در 

شرایطی که فصل گذشت برای بقا می جنگید. 
    

نخس��تین برد این فصل تراکتور اما س��رانجام در 
هفته پنجم با برتری ی��ک بر صفر مقابل آلومینیوم 
رقم خورد، اما در اراک ن��ه در تبریز و برابر دیدگان 
هوادارانی که طی چهار هفته گذشته به رغم کسب 
نتای��ج غیرمنتظ��ره با س��رمربی تیم م��دارا کرده 
بودند. این تیم که با دو تس��اوی و دو باخت، شروع 
ناامید کننده ای داش��ت، س��رانجام در هفته پنجم 
طلسم شکنی کرد تا به آینده امیدوار شود، درست 
برخلاف رحمتی که این فصل نتوانسته با آلومینیوم 
نتایج قابل قبولی کسب کند،  به طوری که تیمش را 
در همین ابتدای راه در قعر جدول به تماشا نشسته 
است. نساجی هم بعد از پش��ت سر گذاشتن چهار 
هفته ناکام، نخس��تین برد این فصل خود را مقابل 

مس کرمان دشت کرد.
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اشرف رامین

اینتر و بایرن اولین دیدار گروه مرگ را برگزار می کنند

طارمی در اندیشه انتقام از اتلتیکو
در شب دوم هفته اول لیگ قهرمانان اروپا دو بازی حساس برگزار می شود؛ 
اتلتیکومادرید میزبان پورتو است و اینتر هم از بایرن مونیخ پذیرایی می کند.

علاوه  بر هواداران تیم پرتغالی، فوتبال دوستان ایرانی هم  بی صبرانه منتظر 
برگزاری دیدارهای گروه B لیگ قهرمانان هستند، جایی که راه راه پوشان 
پورتو حضور دارند و برای صعود به مرحله حذف��ی علاوه  بر اتلتیکو باید با 
لورکوزن و کلوب بروژ نیز رقابت کنند. امس��ال نیز همانند س��ال گذشته 
مدعی اصلی فوتبال پرتغال باید در اولی��ن گام رودرروی تیم دوم مادرید 
قرار بگیرد. فصل پیش دو تیم دو بار سد راه هم شدند و در دور برگشت تیم 
سیمئونه مانع از صعود یاران مهدی طارمی شد. گلزن ایرانی، ستاره بی چون 
و چرای پورتو است و در دیدار امشب نیز برای باز کردن دروازه اتلتیکو نقشه 
دارد. سال گذش��ته بازی رفت در حالی با تساوی بدون گل به پایان رسید 
که داور گل طارمی را مردود اعلام کرد. این بازیکن در بازی برگش��ت نیز 
چند فرصت گل را از دست داد و نتوانست مانع از شکست و حذف تیمش 
از لیگ قهرمانان شود. حالا زمان آن رسیده تا پورتو انتقام فصل پیش را در 
ورزشگاه متروپولیتانو از مادریدی ها بگیرد. تیم کونسیسائو با پیروزی مقابل 
ژیل ویسنته و کسب 12 امتیاز از پنج بازی به جنگ حریف اسپانیایی می رود 

و طارمی با سه گل زده بهترین گلزن پورتو محسوب می شود. 
در عوض سفید و قرمزهای میزبان برابر سوسیداد متوقف شده اند و از چهار 
بازی فقط هفت امتیاز گرفته اند. اتلتیکو تا رده هفتم لالیگا پایین آمده و 
برای شروع لیگ قهرمانان با مشکلاتی مواجه است. از یک سو یان اوبلاک، 
سنگربان اصلی تیم مصدوم شده و از س��وی دیگر گریزمان به خاطر بند 
موجود در قراردادش نمی تواند به صورت کامل بازی کند و در اختیار تیم 
باشد. سیمئونه با اینکه سال هاس��ت هدایت اتلتیکو را در اختیار دارد، اما 
قطعاً برای مدیریت این شرایط و همچنین موفقیت در اولین بازی اروپایی 
با چالش های زیادی مواجه خواهد بود. در دیگر بازی گروه کلوب بروژ در 

ورزشگاه یان بریدل اشتادیون رودرروی لورکوزن قرار می گیرد.
    

رقابت در گروه مرگ )C( شروع می شود و س��ه تیم مدعی اینتر، بایرن و 
بارسا جدال سختی برای صعود خواهند داشت. اینترمیلان اولین بازی را 
در خانه انجام می دهد و این فرصتی است برای تیم بحران زده تا بیشترین 
امتیاز را بگیرد و قدری از زیر تیغ انتقادها خلاص شود. نروآتزوری دربی 
میلان را باخت و حال با بدترین اوضاع روحی و در اوج انتقاد کارشناسان 
و هواداران به جنگ غول آلمانی می رود. اینتر در این فصل دو بار شکست 
خورده و به رده هشتم سری  آ سقوط کرده اس��ت. علاوه  بر این باخت در 
دلامدونینا اوضاع را برای اینزاگی پیچیده کرده، چراکه او هم باید وضعیت 
تیمش را سروسامان دهد و هم پاسخ قانع کننده ای برای منتقدانش پیدا 
کند. ضعف دفاعی کمر اینتر را شکس��ته و مهاجمان نیز به اندازه کافی از 
فرصت های شان استفاده نمی کنند. در چنین ش��رایطی قرار گرفتن در 

سخت ترین گروه اروپا بدترین اتفاق ممکن بود. 
تیم ناگلزمان در بوندس لیگا سوم اس��ت و با دو باخت ناامید کننده چهار 
امتیاز مهم از دست داده است. س��ادیو مانه و جمال موسیالا فعلًا بهترین 
گلزنان بایرن هستند و انتظار می رود آنها به همراه کیمیچ، سانه و گنابری 
امشب در سن سیرو خودنمایی کنند. مانوئل نویر، دروازه بان بایرن استفاده 
از ضدحملات را یکی از تاکتیک های ای��ن بازی عنوان کرد: »اینتر تیمی 
باهوش است که به خوبی می تواند دفاع کند، اما من فکر می کنم آنها بیشتر 
از تیمی مانند یونیون برلین از خط دفاعی خارج می شوند و دست به حمله 
می زنند. اگر آنها دست به حمله بزنند، ما هم سعی می کنیم توپ را در وسط 
زمین از آنها بگیریم و به این شکل راه نزدیک تری برای رسیدن به دروازه 
حریف خواهیم داشت.« آخرین بازی رودرروی دو تیم شش سال پیش بود 

که بایرن این دیدار دوستانه را 5 بریک با برد به پایان رساند.
بارسا میزبان ویکتوریاپلژن اس��ت. شاگردان ژاوی با س��ه برد متوالی به 
روزهای اوج نزدیک شده اند و امشب با گذشتن از سد حریف می توانند به 
روند روبه رش��د خود ادامه دهند، به ویژه که لواندوفسکی با پنج گل زده 
برای باز کردن دروازه حریفان لحظه ش��ماری می کند و با حساس شدن 

مسابقات عطش گلزنی اش بیشتر و بیشتر می شود. 
در گروه اول آژاکس در آمستردام به جنگ گلاسکورنجرز می رود و لیورپول 
هم میهمان ناپولی است. تیم کلوپ با توقف در دربی  مرسی ساید در مقابل 
تیم ایتالیایی کار آسانی ندارد. ناپولی رده دومی در صورت تحمیل شکست 
به لیورپول شگفتی ساز می شود. در گروه D نیز اینتراخت فرانکفورت با 

اسپورتینگ مصاف می دهد و تاتنهام به جنگ مارسی می رود.

 تصمیم عجیب وزارت 
در اوج بی پولی سایر فدراسیون ها! 

اق��دام وزارت ورزش ب��رای راه ان��دازی 
فدراس��یون های جدی��د ب��ا انتقادها و 
واکنش های زیادی مواجه ش��ده است. 
برای تش��کیل یک فدراسیون دو مسئله 
بسیار مهم باید لحاظ ش��ود؛ اول اینکه 
فدراس��یون مدنظر م��ورد تأیید کمیته 
بین المللی المپیک باش��د. گاهی اوقات 
یک رشته را به المپیک اضافه می کنند و 
برخی از کشورها اقدام به ایجاد فدراسیون 
برای آن رش��ته خاص می کنند که البته 
این مسئله به ندرت دیده می شود. مسئله دوم مربوط به مسائل داخلی 
هر کشور می شود. ممکن است یک رشته در سطح کشور دنبال کنندگان 
زیادی داش��ته و از رش��د کمی و کیفی خوبی برخوردار باشد. در واقع 
شاید اعضای آن رشته بیشتر شده باش��ند و البته در کنار آن نیز شاهد 
رشد داوران و مربیان باشیم. همچنین باید به لحاظ امکانات فیزیکی و 
بحث سالن و اماکن ورزشی شاهد ارتقا باشیم تا بتوانیم در خصوص این 
مسئله مهم تصمیم گیری کنیم. اگر این اتفاقات افتاده باشد و مسئولان و 
متولیان رده بالای ورزش نیز تحقیقات لازم را انجام داده باشند، آن موقع 
است که می توان طرح راه اندازی یک فدراسیون جدید را پیگیری و مطرح 
کرد تا اگر موارد مورد اشاره محقق شده باشد، تصمیم گیری لازم پیرامون 
این مسئله صورت گیرد. نمی دانیم آمادگی جسمانی چقدر هواخواه دارد 
و آیا این مراحل اشاره شده را پشت سر گذاش��ته یا نه. بعید است رشد 
خاصی در موارد گفته ش��ده صورت گرفته باش��د. حداقل اینکه چیزی 
در ماه های گذشته پیرامون این مس��ئله مطرح نشده، مگر آنکه برخی 
ارتباطات در رقم خوردن این اتفاق موثر بوده باشد. ضمن اینکه بودجه 
آن نیز باید از محل صرفه جویی ها تأمین شود که با توجه به اعتبارات کم 
وزارت ورزش این مسئله بسیار بعید است. موضوع دیگر استفاده از بودجه 
سایر فدراسیون ها برای این فدراسیون تازه تأسیس است که اگر اینگونه 

باشد ظلم به آنها خواهد بود.

سعید فائقی

 معاون سابق
سازمان تربیت بدنی
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بیش�تر دوران بازی ن�ادر دست نش�ان در تیم 
نساجی بود، هرچند با این تیم لیگ برتری نشد، 
اما با مس کرمان در لی�گ برتر کارنامه خوبی از 
خود به جا گذاشت. بازی دوشنبه شب نساجی– 
مس فرصت خوبی بود برای زنده کردن نام این 
مربی فقید که توس�ط بازیکن�ان دو تیم انجام 
شد. عیسی پرتو مدافع قائمشهری مس کرمان 
و مهرداد عبدی بازیکن نوشهری تیم نساجی از 
جمله این بازیکنان بودند. نادر دست نش�ان دو 
فصل پیش س�رمربی تیم رایکای بابل بود که به 

دلیل ابتلا به کرونا دار فانی را وداع گفت.

نساجی – مس به یاد دست نشان 
قاب

دنیا حیدری 
   گزارش  یک

خسروی وفا: نگران پارالمپیک نباشید

انتقاد از تخصیص 

 غیرکارشناسی بودجه

 به فدراسیون ها

بیست و یکمین مجمع عمومی کمیته  ملی پارالمپیک بعد از انتخاب محمود 

شیوا  نوروزی
خسروی وفا به عنوان رئیس جدید کمیته  ملی المپیک دیروز برگزار شد. در       خبر

این نشس��ت اگرچه به موضوعات مختلف��ی پیرام��ون ورزش جانبازان و 
معلولین اشاره شد، اما حضور همزمان خسروی وفا در رأس مدیریت کمیته های ملی المپیک و پارالمپیک 
یکی از مباحث اصلی این جلسه بود. او صبح دیروز ابتدا در نشست هیئت اجرایی کمیته المپیک شرکت 

کرد و مناف هاشمی هم به عنوان دبیرکل جدید این کمیته انتخاب شد. 
س��پس در مجمع عمومی پارالمپیک حاضر ش��د و حضور همزمان در هر دو کمیته را بلامانع خواند: »طبق 
اساسنامه ریاست کمیته های ملی المپیک و پارالمپیک ش��غل محسوب نمی شود، به همین خاطر از این نظر 
منعی وجود ندارد. با اینک��ه اعضای مجمع من را به عنوان رئیس پارالمپیک انتخ��اب کردند، اما اگر نهادهای 
نظارتی به این مسئله ایراد بگیرند و آن را از طریق قانونی ابلاغ کنند در کمیته پارالمپیک تا 22 آذرماه یعنی زمان 
برگزاری مجمع انتخاباتی، به عنوان سرپرست به کارم ادامه خواهم داد.« رئیس کمیته پارالمپیک در ادامه از 
عملکردش دفاع کرد: »نتایج پارالمپیک توکیو مهم ترین و بهترین نتیجه ما بود، آن هم درحالی که از نظر تعداد با 
نصف ورزشکار در این بازی ها حضور داشتیم. منتها موفق بودیم. هم مدال بیشتری گرفتیم و هم جایگاه بهتری 
کسب کردیم. در المپیک جوانان نیز برخلاف همیش��ه با تعداد کمتر به مقام قهرمانی رسیدیم. از نظر کیفی 
قبولی را داشتیم، ضمن اینکه کاهش تعداد نفرات یعنی اعزام باکیفیت تر به مسابقات مهم. در سایر  رشد قابل 

رقابت های منطقه ای نیز از نیروهای جوان استفاده می کنیم.«
 او همچنین تأکید کرد در انتخابات کمیته  پارالمپیک ثبت نام نخواهد کرد: »از نظر قانونی ایرادی ندارد، ولی 
مصلحت نیست یک نفر در هر دو سازمان باشد. منافع کیفی هر دو کمیته به گونه ای است که هر یک توسط 
یک مدیر اداره شوند. هر دو کمیته در یک ساختمان هستند و بیشتر پارالمپیکی هستم تا المپیکی. نگران 
پارالمپیک نباشید و امیدوارم المپیک را خراب نکنم. موزه و آکادمی هر دو مشترک است و از ظرفیت هایمان 
هم استفاده کرده ایم. تلاش می کنیم هر دو عملکرد شایسته ای در مسابقات آینده داشته باشند.« رئیس 
فدراسیون جانبازان و معلولین نیز از عدم توجه کافی به این حوزه انتقاد کرد. شروین اسبقیان با تأکید بر 
تخصیص غیرکارشناسی بودجه از سوی مجلس اظهار داشت: »کمک مجلس به فدراسیون ها اقدام خوبی 
بود که رقم خورد، اما اگر این اقدام با نظر کارشناسی وزارت ورزش و جوانان صورت می گرفت بهتر بود. در 
اعتبارات تخصیص یافته به فدراسیون ها در مجموع ۷ میلیارد به دو فدراسیون نابینایان و جانبازان و معلولین 

اختصاص پیدا کرد که با توجه به افتخارات کسب شده توسط ورزشکاران نابینا و کم بینا و جانبازان و معلولین 
در پارالمپیک توکیو غیرکارشناسی بود. امیدوارم در دوره های بعدی توجه بیشتری به این فدراسیون ها که بار 

المپیک را همیشه به دوش می کشند، صورت گیرد.«

 موفقیت پرسپولیس 
در سومین پروژه انتقامی


